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Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Docieraj¹ do mnie informacje od rodziców dzieci i m³odzie¿y z niepe³nosprawnoœci¹ umys³ow¹
w stopniu lekkim o planowanych przez Ministerstwo Edukacji Narodowej zmianach dotycz¹cych ogra-
niczenia dostêpnoœci specjalnych oœrodków szkolno-wychowawczych dla tych¿e dzieci. Szczególny nie-
pokój budz¹ projektowane zapisy wprowadzaj¹ce sugestie dotycz¹ce tego, dla jakich uczniów
w szczególnoœci przeznaczone s¹ specjalne oœrodki szkolno-wychowawcze. Pomija siê tam uczniów
z lekkim stopniem niepe³nosprawnoœci intelektualnej. Rodzice obawiaj¹ siê, ¿e proponowane zmiany
spowoduj¹ likwidacjê oœrodków, w których obecnie przebywaj¹ ich dzieci. W wiêkszoœci wypadków
dzieci przebywa³y wczeœniej w szko³ach masowych i integracyjnych i taka forma edukacji, niestety, nie
sprawdzi³a siê. Wielokrotnie dzieci by³y wyœmiewane i szykanowane z powodu swoich braków i nie-
pe³nosprawnoœci. Szko³a masowa ze wzglêdu na liczebnoœæ klas, nastawienie na koniecznoœæ realizacji
materia³u edukacyjnego, nie jest w stanie zapewniæ im nale¿ytej opieki i bezpieczeñstwa.

Rodzice s¹ przekonani, ¿e specjalne oœrodki szkolno-wychowawcze s¹ w stanie sprostaæ tym wymo-
gom. Placówki te s¹ odpowiednio do tego przygotowane w zakresie wykwalifikowanej kadry specjalisty-
cznej, metod pracy, dostosowania wymagañ do specyficznych potrzeb dziecka, odpowiedniego
wyposa¿enia. Przebywanie dziecka w takim oœrodku nie œwiadczy o jego izolacji od pe³nosprawnych ró-
wieœników, przeciwnie – organizacja pracy tych placówek daje mo¿liwoœæ spotkañ integracyjnych. Dzie-
ci w pe³ni uczestnicz¹ w ¿yciu szko³y oraz œrodowiska lokalnego, gdzie mog¹ zaprezentowaæ swoje
umiejêtnoœci, odnosz¹ sukcesy w konkursach plastycznych, muzycznych, teatralnych, zawodach spor-
towych. Rodzice apeluj¹ o pozostawienie obecnej formy zapisu dotycz¹cego edukacji uczniów z lekkim
stopniem niepe³nosprawnoœci intelektualnej i niewprowadzanie zmian w tym zakresie.

Popieraj¹c stanowisko rodziców w tej kwestii, zwracam siê do Pani Minister o powtórne przeanalizo-
wanie tego problemu.

Z powa¿aniem
Waldemar Kraska




